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10-dages forespørgsel: Forhold vedr. klapning ved Fløjstrup 

Strand 

 

Metin Lindved Aydin (B) – Henrik Arens (D) – Jakob Søgaard Clausen (Æ) – 

Thure Hastrup (UFP) har den 7. marts fremsendt 10-dages forespørgsel om-

handlende Forhold vedr. klapning ved Fløjstrup Strand 

 

Spørgsmål  

1. Hvornår fik Aarhus Havn besked fra Miljøstyrelsen om at der ikke vil blive 

givet tilladelse til klapning af 1.800.000 m3 sediment ved Fløjstrup Strand? 

2. Hvornår blev Aarhus Havns bestyrelse orienteret om dette forhold? 

3. Hvornår blev Borgmesterens Afdeling bekendt med dette forhold?  

4. Hvornår blev borgmesteren bekendt med dette forhold? 

5. Hvornår blev Magistratsafdelingen for Teknik & Miljø bekendt med dette 

forhold? 

6. Hvornår blev rådmanden for Teknik & Miljø bekendt med dette forhold? 

7. Er forholdet blevet overbragt til byrådets partier, og hvornår er dette sket? 

8. Burde oplysningen have været meddelt parterne forud for forhandlingerne 

om havneudvidelsen 7. februar 2023, med det formål at forhandlingerne 

kunne foregå på et oplyst grundlag?  

9. Hvilket lovgrundlag og hvilke regelsæt er i spil i forhold til hvem der skal 

orienteres om hvad og hvornår? 

Besvarelse  

Aarhus Havn oplyser følgende til Borgmesterens Afdeling: 

 

Det er ikke korrekt, at Miljøstyrelsen har givet Aarhus Havn besked om, at 

der ikke vil blive givet tilladelse til klapning af 1.800.000 m3 sediment ved 

Fløjstrup Skov.  

 

Den 7. oktober 2022 blev der afholdt et dialogmøde mellem Miljøstyrelsen 

og Aarhus Havn. Her blev der drøftet muligheder og perspektiver for klap-

ning i området. Som det fremgår af Miljøstyrelsens mødereferat er status, at 

Miljøstyrelsen sagsbehandler ansøgningen.  

 

Der nævnes også, at det ansøgte område er i konflikt med Udkast til Hav-

plan, hvor områdets status er angivet som interesseområde for 
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råstofindvinding. Men det ansøgte område er dog allerede tømt for råstoffer 

og er derfor uinteressant som fremtidigt indvindingsområde.  

 

Den 28. oktober meddelte Aarhus Havn Miljøstyrelsen, at havnen ønskede 

sagsbehandlingen af ansøgningen sat i bero, fordi havnen ønskede at ar-

bejde med mulighederne for at minimere klapmængderne yderligere og an-

dre alternativer. Dette skal ses i lyset af de mange bekymringer vedrørende 

klapning fra borgere og politikere, der blev fremført.    

 

I en artikel fra JP Aarhus d. 23.12 fremgår det, at Miljøstyrelsen og Aarhus 

Havn har været i dialog omkring ansøgningen om klapning. Det fremgår 

også, at ansøgningen vedr. Fløjstrup som klapplads var sat i bero i slutnin-

gen af oktober. 

 

Som følge af den politiske aftale om en CO2-neutral havneudvidelse af Aar-

hus Havn har havnen meddelt Miljøstyrelsen, at havnen agter at stoppe an-

søgningen om klapning ved Fløjstrup Skov. Aarhus Havn har derfor igangsat 

en proces med lokalisering af et nyt egnet område, hvis der bliver behov for 

klapning af 400.000 m3 blødbundsmateriale, som er den maksimale 

mængde, der må klappes jf. den politiske aftale.  
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